
 

Hej! 

Här kommer information med anledning av energiförsörjning i staden och den information som 

stadsledningskontoret gav kommunstyrelsen onsdag 5 oktober. Stadsledningskontoret kommer nu 

att ta en samordnade roll i arbetet. 

Förutsättningarna i omvärlden avseende energi-och elförsörjning innebär att förvaltningar och bolag, 
förutom sina respektive linjeansvar, också har ett ansvar för att arbeta tillsammans i ett 
helhetsperspektiv för att möta höstens och vinterns utmaningar. Staden behöver också förhålla sig 
till de nationella inriktningar och åtaganden som skapar förutsättningar för kommunernas arbete. 
Vissa förvaltningar och bolag har en större potential att genomföra åtgärder antingen till följd av att 
de har rådighet över frågan eller att de är stora konsumenter. 
 
Stadsledningskontoret har därför arbetat med att inhämta kunskap om förvaltningarnas och 
bolagens pågående arbete med förberedelser och åtgärder i syfte att identifiera eventuella behov av 
samordning, gemensamma ställningstaganden och kommunikation.  
 
I det korta perspektivet syftar arbetet till att adressera och koordinera arbetet med 
energibesparande åtgärder. Därutöver skapas också en beredskap för att möta en eventuell 
bristsituation inom energiförsörjningen (el & värme). Den nationella kampanjen “Varje kilowattimma 
räknas” från Energimyndigheten skapar riktning och förutsättningar för stadens samlade arbete. 
Kampanjen syftar till att informera om hur vi alla kan bidra till att minska elanvändningen 
 
Fortsatt arbete framåt 

Stadsledningskontoret bedömer att: 
 

– Det pågår mycket förberedelser och åtgärder i förvaltningar och bolag för att omhänderta de 
risker som identifierats kopplat till energikrisen. Ett arbete som behöver fortsätta och 
utvecklas ytterligare. 

– Förberedelserna är både kopplade till att få ner energiförbrukningen och förberedelser för en 
eventuell bristsituation. 

– Förvaltningar och bolag behöver värdera olika åtgärders konsekvenser både utifrån påverkan 
på stadens målgrupper (boende, besökare och företag) samt utifrån interna förutsättningar 
att bedriva verksamheten och eventuell påverkan på arbetsmiljön. 

– Det är en utmaning för förvaltningar och bolag att prioritera bland angelägna behov och väga 
olika aspekter mot varandra i energibesparingsarbetet.  

– Den nationella kampanjen från energimyndigheten skapar riktning och förutsättningar för 
stadens samlade arbete. 

– Arbetet kan till övervägande del bedrivas inom ramen för nämnders och styrelsers roller och 
mandat men det går inte att utesluta att det kan bli aktuellt med principiella 
ställningstaganden på kommunstyrelse/kommunfullmäktige-nivå. 

 
Stadsledningskontoret kommer ta en samordnande och koordinerande roll i syfte att: 
 

– Säkerställa fokus i arbetet och samarbetet mellan förvaltningar och bolag för att 
åstadkomma önskad effekt i ett helhetsperspektiv. 

– Omvärldsbevaka, följa och förmedla strategier och riktlinjer från nationell nivå till stadens 
förvaltningar och bolag. 

– Förmedla Energimyndighetens informationskampanj att få svenskar att minska 
elanvändningen i stadens prioriterade kommunikationskanaler. 

http://www.energimyndigheten.se/varje-kilowattimme-raknas/
http://www.energimyndigheten.se/varje-kilowattimme-raknas/


– Under det stadengemensamma budskapet ”Så bidrar Göteborgs Stad till att minska 
elanvändningen” kommer vi löpande och proaktivt informera externt och internt i 
prioriterade kanaler. 

– Hålla ihop stadengemensam internkommunikation.  
– Identifiera eventuella behov av politiska ställningstagande på 

kommunstyrelse/kommunfullmäktige-nivå (det som inte ryms inom ramen för 
nämnders/styrelsers ordinarie ansvar). 

 
Stadsledningskontoret har startat en grupp för samordning energiförsörjning som leds av Henrik 
Levin och Anette Johannesson. 
 
Ytterligare information kring de specifika uppdragen vad gäller kommunikation kommer att skickas 
till samtliga kommunikationschefer i förvaltningar och bolag under onsdagen 12 oktober. 
 
 

Med vänlig hälsning 

Magnus Sigfusson, samordningsansvarig energiförsörjning  

direktör för samhälle och omvärld på stadsledningskontoret, Göteborgs Stad 

 


